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Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
 

3/2022. 
 

J E G Y ZŐ K Ö N Y V E  
 
 
Készült: 2022. februuár 15-én 17.00 órai kezdettel megtartott képviselő-testületi ülésről 

Ülés helye: Faluház tárgyalóterme, 2657 Tolmács, Sport utca 1. 

Az ülés vezetője: Hajnis Ferenc polgármester 

Jelen vannak: Hajnis Ferenc  polgármester 
 Dósa Istvánné alpolgármester 
 Gyuricza Gergő képviselő 
 Hámori Imréné képviselő 
 Jakus Szilvia  képviselő 
 dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
 
Meghívottként jelen van: Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
  Kiss Zsófia óvodavezető 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Köszöntöm a képviselőket és a jelen lévőket. Megállapítom, hogy az 5 fő képviselő-testületi tagból 5 fő jelen van, így 
az ülés határozatképes és azt megnyitom. 
A jegyzőkönyv hitelesítésére felkérem Jakus Szilvia képviselőt. 
 
A jegyzőkönyv hitelesítő személyére tett javaslatot a Képviselő-testület 5 igen szavazattal elfogadta. 
 
 
A képviselő-testület a javasolt módosításokkal a napirendeket 5 igen szavazattal egyhangúan elfogadta, és az alábbi napirendeket 
tárgyalja: 
 
Napirend 
 
1./ AKTUÁLIS NAPIRENDEK 
1.1. Tájékoztatás az előző ülés óta tett fontosabb intézkedésekről, eseményekről  
 (előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester) 
1.2. Az önkormányza 2022. évi költségvetéséről szóló rendelet elfogadása  
 (előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester) 
1.3.  A Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi költségvetésének elfogadása 
 (előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester) 
1.4. A polgármester 2022. évi szabadságának ütemterve 

(előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester) 
1.5. Az önkormányzati képviselők tiszteletdíjáról szóló 6/2016. (IV.14.) rendelet módosítása 

(előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester) 
1.6. Az óvodai beiratkozás és az óvodai nyári szünet időpontjának meghatározása  

(előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester) 
1.7. A785/2021. (XII.27.) korm. rendelet szerinti ebrendészeti tevékenység önkormányzati 

ellátásának kérdéseiről (előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester) 
1.8. Külterületi közút elnevezése (előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester) 
2. Egyebek 
 
 
 
1./ AKTUÁLIS NAPIRENDEK 
1.1. Tájékoztatás az előző ülés óta tett fontosabb intézkedésekről, eseményekről  
 
Hajnis Ferenc polgármester 
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Minden pályázat, amitől beszéltünk beadásra került. A játszórét – MFP -, ami közel 4 millió forintba fog kijönni. A 
focipálya előtt lesz, és az alpolgármester asszony hozta össze Jakus Szilvia képviselő asszonnyal. 
Az útfelújítás is sikeres beadásra került, a presszó előtti Szent Lőrinc útszakasz, ez BM pályázatból valósul meg. A 
Börzsöny utca felújítása szintén a magyar faluprogram keretében valósulhat meg. Ezt is sikerült benyújtanunk, közel 
41 millió forintos költésvetéssel. Ez is 100 %-os támogatottságú. Nem tudjuk, hogy befogadják-e, de majd kiderül! 
Ami még beadásra került a magyar falu programba, az eszközbeszerzés. Beszélgettük, hogy jó lenne a traktor után 
egy fűkasza, ágdaráló – ami nem kicsi teljesítményű - és egy kis pótkocsi, amire rá tudja szórni, amit ledarálóztunk. 
Automatikus, nem igazán kell hozzá emberi erő. Azt majd ki kell dolgozni, hogy amennyiben igényelnék a lakosaink, 
akkor hogyan tudnák kölcsön venni! 
Reméljük, hogy nyerünk a pályázatokon! 
A TOP-PLUSZ pályázaton belül a hivatal energetikai felújítását pályáztuk meg, ami közel 70 millió forint volt, de 
ahogy számolom, ez is többe jön ki, mivel nagyon mennek föl az árak! A múlt héten kaptuk az értesítést, hogy a 
pályázatunkat elutasították egy olyan hiba miatt, ami nem rajtunk múlott! Benyújtási baki volt, de szerintem még ez 
sincs veszve! 
Szerintem, ha ezeket a pályázatokat mind megnyerjük, nagyon elégedett lehet a falu! 
Ami a legfontosabb! Kiírták a szennyvíz beruházásunkat tervezésre és kivitelezésre is! Ami azt jelenti, hogy biztos, 
hogy nyerünk! Benne van a Magyar Közlönybe, hogy kiemelt projektként szerepelünk a magyar kormány beruházásai 
között! Dejtár és az Ipoly menti projekt része ként szerepelünk. Azzal bíztatnak a tervezők, hogy ősszel elkezdődik a 
beruházás! Én nem igazán szeretném ősszel, inkább tavasszal! Ősszel ne túrjanak föl mindent! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Nyakig érő sár lesz! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Amennyiben az utas pályázatokat megnyerjük, szeretném addig kihúzni a kivitelezést, amíg lehet! A felújított utainkat 
ne túrják föl! Föl fognak bontani mindent, az biztos! 
Azt gondolom, hogy az év nagyon jól indul! Hát ennyi lett volna részemről! 
 
A képviselő-testület – határozathozatal nélkül - egyhangúlag elfogadta a polgármester tájékoztatását. 
 
 
 
1.2. Az önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló rendelet elfogadása  
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A költségvetésben minden be van tervezve, amit már előre látni lehetett. A BM-es pályázat önrésze is! Marad elég 
szép tartalékunk, de az nem azt jelenti, hogy költhetjük a pénzt! Év közben fogjuk látni, hogy mi hogyan alakul! A 
tervezett beruházásainknak, csak, ha a fele valósul meg, már az is nagyon jól alakul! Át is adom a szót Pénzes Klára 
pénzügyi csoportvezetőnek! 
 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Voltunk egy ellenőrzésen Nógrádban egy EFOP-os ellenőrzésünk kapcsán, és volt okunk büszkélkedni az iparűzési 
adó bevételünk kapcsán. Lakosságszám arányában számolják ki, és akkor derül ki, hogy Tolmács még jól áll 
adóerőben! Ennek is köszönhető, hogy évről-évre megállunk a lábunkon! Az állami támogatások tekintetében, 
viszont kevesebbet kapunk, mert azt mondják, hogy megállunk a saját lábunkon, mert ott az adóerőd! A szociális 
támogatások állam általi finanszírozása is 3-4 millió forint körül mozog éves szinten, egy ilyen kaliberű település 
szintétjén. Azért azt mondhatom, hogy Tolmács évről-évre megáll a lábán! Befizetők vagyunk! Az állami támogatások 
terén viszont  - ami olyan 6 millió forint szokott lenni – , mi nem kapunk! Nekünk az mondják, hogy ott az adóerőd! 
Sok féle támogatást nem kapunk, de azért megélünk! Kb. 11 millió forintot kapunk zöld területekre, közvilágításra, 
ilyesmire. Még a szociális étkezéshez kapunk 590.000 Ft-ot. – nem számot tevő összeg, mert ez az igénybevevők 
létszámától függ. A gyermekétkeztetésről azt kell tudni, hogy az óvodai étkeztetés keretében lévő óvodás gyerekek 
vesznek főleg részt, illetve azok az iskolások, akik fizetési kedvezményben részesülnek. Azt a különbözetet kapjuk 
vissza, amit az önkormányzat betesz ebbe az étkeztetésbe. Mondjuk az a támogatás nem fedezi le teljes egészében!  
Az év elején a polgármesteri bérek mutatószámait megemelték, biztosan találkoztatok vele, ehhez kaptunk 3,9 milliót. 
A közfoglalkoztatás jelen pillanatban 3 fővel működik, nem tudom, hogy tudunk-e ennyi főnél maradni. Ezt viszont 
100%-ban támogatják. 
Adóbevételeink! Kommunális és iparűzési adóba szinten tartással terveztünk az idén, szerintem ez a 34 milliós adó 
teljesen jó. Az ügyintéző a bevételek tekintetében teljesen jól eljár. 
A saját működési bevételeink nem jelentősek, ide tartozik a közterület használati díj és a bérleti díj. 
Az iskola rezsi kiadásait az iskolafenntartó megtéríti részünkre teljes egészében. Ez szerepel még működési 
bevételként. 
Az étkezési térítési díj megemelésére a törvény nem engedett lehetőséget. A beszállítói díjak ettől függetlenül 
megemelkedtek! Igyekszünk egyensúlyban tartani ezt a két dolgot! Álljuk a sarat! 



Tolmács Község Önkormányzatának képviselő-testülete  3/2022. (II.15.) jegyzőkönyv 

 3

Az idei évet 56 millió forint záró pénzzel indítottuk. Ebből még két projektünk van, ami állami támogatású. Az egyik 
a falubusz beszerzése, ami 15 millió, és 9 millió pedig a hivatal fűtéskorszerűsítésére, ami a kazánok cseréjére van. A 
hivatallal kapcsolatos többi beruházás a TOP pályázatból valósul meg. A szabadon felhasználható vagyon, amivel 
indultunk, az 30 millió forint. 
A kiadásoknál változott a garantált minimálbér és a bérminimum, amik érvényesítésre kerültek a dolgozóknál. 
Kafetéria juttatásunk az nem egy jelentős tétel, de én úgy gondolom, hogy ez a havi 5.000 Ft is jólesik, amit SZÉP 
kártyára utalunk. 
A tisztségviselők kiadásban a polgármester, alpolgármester és a képviselők tiszteletdíjait terveztük. 
Mivel látjuk, hogy a közfoglalkoztatás terén nem számolhatunk több emberrel, így a fűnyírás terén, ha igény merülne 
föl munkaerőre, a polgármesterre van bízva, hogy esetleg megbízási díjjal foglalkoztasson embert. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Most megkeresett egy vállalkozó, hogy biztosítaná ezt a szolgáltatás szükség esetén. 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
A költségvetésben terveztünk erre egy keretet, aztán majd meglátjuk. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Remélem, hogy az új gépek, eszközök beszerzése pályázaton nyerünk, és megoldódik ez a jellegű problémánk! 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Jó! Gyakorlatilag szintfenntartásra terveztük az évet. Megnéztem a tavalyit és egy kicsit tettem még rá, mivel emelések 
vannak minden területen. Nagyobb emelést a közüzemi díjaknál alkalmaztam, mivel mi önkormányzat nem tartozunk 
a rezsicsökkentés alanyai közé, és mondjuk az áram díja igencsak megemelkedett az idei évtől! 
Kulturális témában is hagytam egy 1,5 milliós Áfa-s keretet, ami várhatóan egy év leforgása alatt lefedi a kiadásainkat. 
Intézményi ellátások terén 2,2 milliós keretet terveztem ilyen segélyszerű ellátásokra. A tavalyi évben nagyobb 
mértékű volt a juttatás a karácsonyi csomagot terén, az idén is annyit terveztem, hogy abból már vissza ne menjünk!  
3,3 millió forintot adunk az államnak az iparűzési adó bevételünkből éves szinten a saját pénzünkből igazából, mert 
nekünk ilyen előnyös helyzetünk van, hogy minket ez a kötelezettség terhel. 
Az önkormányzati hivatalra van egy 2,7 milliós tétel. Korábban olyan szerencsés helyzetben voltunk, hogy a hivatal 
állami támogatását Borsosberény megkapta, ebből kigazdálkodta a hivatal költségvetését és még tudott a 
kirendeltségeknek is visszajuttatni az irodaszerekre és az egyéb kiadásokra (fűtés, egyéb rezsi kiadások). Az idei évben 
ez az állami támogatás 300.000 Ft-tal lett több, mint tavaly volt! Ha csak a minimálbér emelést nézzük, már ennek 
sincs meg a fedezete, nem, hogy más egyéb kiadásnak! A polgármesterek is tárgyaltak az év elején, mert szeretnének 
valami elfogadhatóbb bért adni a hivatali dolgozóknak, hogy ne a garantált minimálbéren legyenek besorolva, és 
ennek a folyományaként született, hogy 2,7 millió forintot be kell rakni a közös hivatali kasszába mind a három 
önkormányzatnak, hogy a közös kiadások fedezve legyenek. 
Az államháztartáson kívüli kiadások a helyei civil szervezetek támogatását szolgálják, amire 500.000 Ft lett 
betervezve. 
A beruházási kiadásainknál a helyi útfelújítás lett betervezve, amire már meg is van a támogatási összegünk. Felmerült 
még a polgármester úr javaslatára – többen is szóvá tették -, hogy a temetőben a Kovács Géza atya síremléke nagyon 
rossz állapotban van, felújításra szorul. Mivel a településünk díszpolgára, szeretnénk ezt felújítani, de igazából csere 
lesz, ha jól sejtem, ezért 1 millió forint összeget terveztünk be, hogy méltóképpen tudjuk helyreállítani! 
Az egyéb eszközök beszerzésére 6,4 ezer forintot terveztünk, ami az apróbb beruházások – porszívó, stb. – 
beszerzésére terveztünk. Azt gondolom, hogy ez akár el is tud fogyni, így jó, ha ez itt van! 
Felújítási kiadásoknál a hivatal épületének fűtéskorszerűsítésére terveztük a 9 millió forintot és az útfelújításnál – 
presszó előtti rész - szükséges önerő biztosítására a 35 %-ot. 
1 millió forint van még a költségvetésünkbe az egyházra, mert pályáznak felújításra, és az esetleges önerőhöz 
biztosíthatjuk részükre. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Már megkapták több, mint egy éve! 25 milliós beruházás lesz. 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Akkor jó! Gyakorlatilag ezt a felújítást az önkormányzat is támogatja 1 millió forinttal, hogy mi is ott legyünk a 
támogatók körében. Figyelembe véve mindezt, 19,4 millió forint a tartalékunk a költségvetésben! Azért óvatosságra 
intek mindenkit, mivel történhet bármi az év folyamán!  Alapjába véve stabil lábakon működik a költségvetés. 
Az óvodáról még nem beszéltem! A dolgozók soros és béren kívüli juttatásaik emelését figyelembe véve terveztük 
meg ezt a költségvetést, minimális dologi kiadással. Bátorkodtam egy jutalom keretet is tervezni, mert van egy 
leköszönő dolgozó is. Ezek a kiadások az óvoda költségvetésében benne vannak. 
Én úgy gondolom, hogy semmi sincs kőbe vésve, az év folyamán bármi módosítható. Talány ennyi! 
Amennyiben kérdés van, válaszolok! Köszönöm a szót! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 



Tolmács Község Önkormányzatának képviselő-testülete  3/2022. (II.15.) jegyzőkönyv 

 4

Minden érthető volt! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Tiétek a szó! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Alaposan átgondolt a költségvetés, és hogy még ennyi tartalékunk is van, azt jó! Azt szeretném megkérdezni, hogy az 
önkormányzatok által biztosított 2,7 millió forint támogatásból a bérekre is gondoltatok? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az csak a bérre van. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Akkor én nagyon örülök ennek! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Én nem! Klári! Legyél szíves elmondani, hogy miért is nem! 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
A jegyző asszonnyal már a tavalyi év során egyeztettünk a bérrendezéssel kapcsolatban, mert három embert 
leszámítva a szakmai minimált keresi nálunk mindenki! Nem egy karrier hozzánk jönni! Bánkon volt is, aki két hónap 
után azt mondta, hogy köszöni, de ezt így ennyiért nem lehet! Joggal! Teljesen érthetően! Megkerestük a három 
polgármestert az év elején, és kidolgoztunk egy javaslatot, hogy mi lenne – egy kicsit viccesnek hangzik -, hasonlóan 
keresnénk, mint az áruházakban az árufeltöltők! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Sajnos! 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Hát, igen! Nem értem el átütő sikert, mert a 2,7 millióval nem értem el azt a szintet, amit gondoltam, és így a 
dolgozóink jutalomkerete nincs benne a költségvetésben. Ez szigorúan 12 havi bér, és semmi plusz! A további 
tárgyalásokon én nem vettem részt, de az ismert számomra, hogy Tolmács támogatta a béremelést. Tolmács, az 
akinek anyagilag a legkedvezőbb a költségvetési helyzete. A másik két fél óvatosságra intette magát, egyik sem mer 
bevállalni jelentősebb béremelést. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Tehát béremelés van benne, de a polgármester társaim a költségvetés alakulásának kimenetelétől teszik függővé a 
továbbiakat, hogy mi fér nekik bele, és hogy bele fér-e nekik az, amiről először beszéltünk! 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja, az 
előterjesztett önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló rendelet-tervezetünket, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és megalkotta a következő 
rendeletet:  
 
 

Tolmács Község Önkormányzata képviselő-testületének 1/2022. (II.15.) 
önkormányzati rendelete  

az Önkormányzat 2022. évi költségvetéséről 
 

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 

 
 
1.3.  A Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi költségvetésének elfogadása 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az előző napirenddel egybefolyt ez a napirend, de egy határozattal el kell fogadnunk a közös hivatal költségvetését is. 
Van-e további kérdés a közös önkormányzati hivatal idei évi költségvetésével kapcsolatban? 
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Hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja a közös 
önkormányzati hivatal 2022. évi költségvetését a tervezet szerint, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi költségvetés napirendet megtárgyalta, 
és 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

2022. (II.15.) Képviselő-testületi határozat 
 
Tolmács Község Önkormányzata a Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi 
költségvetését 60.746 ezer Ft főösszeggel elfogadja.  
A költségvetés 60.746 ezer Ft főösszegén belül a Borsosberényi Közös Önkormányzati 
Hivatal kiemelt előirányzatainak összegét az alábbiak szerint hagyja jóvá: 
 
Kiadások: 
személyi juttatások       50.904 ezer Ft, 
munkaadót terhelő járulékok       6.565 ezer Ft, 
dologi kiadások       3.277 ezer Ft, 
  
Bevételek: 
finanszírozási bevétel     60.746 ezer Ft. 
 
A hivatal létszámkerete 12 fő. 
 
Határidő: 2022. év folyamán 
Felelős: polgármester  

 
 
 
1.4. A polgármester 2022. évi szabadságának ütemterve 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Olvastátok az ütemtervemet, kérdés, vélemény? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Tudjuk, hogy kötelező, de akkor mégy szabadságra, amikor szükséges. 
 
 
Hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja az 
előterjesztett a 2022. évi belső ellenezőrzési tervet, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a 2022. évi t megtárgyalta, és 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

6/2021. (II.15.) Képviselő-testületi határozat 
 
Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testülete Hajnis Ferenc főállású polgármester 
2022. évi szabadság ütemezését az előterjesztettek szerint jóváhagyja. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: alpolgármester 

 
A polgármester 2022. évi szabadságának ütemterve a jegyzőkönyv mellékletét képezi! 
 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető elköszönt, és távozott az ülésről. 



Tolmács Község Önkormányzatának képviselő-testülete  3/2022. (II.15.) jegyzőkönyv 

 6

 
 
 
1.5. Az önkormányzati képviselők tiszteletdíjáról szóló 6/2016. (IV.14.) rendelet módosítása 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Amikor tárgyaltuk a polgármester és alpolgármester tiszteletdíját, nem tudtunk szavazni az önkormányzati képviselő 
tiszteletdíj emeléséről, mert azt még ki kellett dolgozni a jegyző asszonynak, mivel azt rendelet szabályozza. 
Olvastátok a rendelet-tervezetet! Kérdés, vélemény? 
 
 
Hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja, az 
előterjesztett rendelet módosítást, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és megalkotta a következő 
rendeletet:  
 
 

Tolmács Község Önkormányzata képviselő-testületének 2/2022. (II.15.) 
önkormányzati rendelete  

az önkormányzati képviselők tiszteletdíjáról szóló 6/2016. (IV.14.) önkormányzati rendelet módosítása 
 

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
 

1.6. Az óvodai beiratkozás és az óvodai nyári szünet időpontjának meghatározása  
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Olvastátok az előterjesztést, kérdezem az intézményvezető asszonyt, hogy van-e szóbeli kiegészítése? 
 
Kiss Zsófia óvodavezető 
Nincsen. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Ezek kész dolgok. 
 
Kiss Zsófia óvodavezető 
Azt szeretném megkérdezni, hogy az óvodai mosdók felújítására mikor kerül sor? Nagyon nagy szükség lenne rá, és a 
festésre is! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Hát, most a költségvetésben nem terveztünk ilyen jellegű kiadást. Hallottad, hogy van tartalékunk, egy festést és 
kisebb felújítást majd megbeszélünk. 
 
Kiss Zsófia óvodavezető 
Az intézményi ellenőrzések során többször leírták a neontestek cseréjét, azt jó lenne megcsináltatni. Esetleg nincs 
erre pályázat? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az nem egy millió forint lesz, az biztos! Szerintem ezt írd föl magadnak, hogy a következő költségvetés tárgyalásánál 
be tudjuk tervezni. Ha a jelenlegi kormány marad a választások után, akkor továbbra is lesz Magyar Falu Program, és 
tudunk pályázni ilyen jellegű felújításokra. Ha lesz ilyen pályázati lehetőség, akkor ezt figyelni fogjuk.  
 
Kiss Zsófia óvodavezető 
Jó. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Kell figyelni ezeket a pályázati lehetőségeket, és pályázunk! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
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A Magyar Falu Programban lehet, hogy még lesznek ilyen pályázati kiírások! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Én olvastam valamelyik újságban ilyen kiírást! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen, de azokat már be kellett nyújtani! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Értem! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Zsófi! Te is figyeld a pályázati kiírásokat! Lehet, hogy lesz ilyen! 
 
Kiss Zsófia óvodavezető 
Jó! Az mosdó felújítása az tényleg égetően fontos lenne! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Majd én is figyelem a pályázatokat! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Figyeljük, és pályázunk, amint lehet! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Még az is lehet, hogy olyan jó adóbevételünk lesz az idén, hogy önerőből is tudunk csinálni felújítást! 
 
Kiss Zsófia óvodavezető 
Csak azért mondom, hogy az ilyen jellegű felújítást az intézménynél nyáron jobb csinálni, amikor leállás van! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen! Az alatt az idő alatt meg is lehet csinálni. És még azt nem is mondtam el a képviselő-testületnek, hogy vannak 
komoly érdeklődők a tulajdonunkba kerülő csarnokok iránt! Majd Bódis ügyvéd úrral kell beszélnünk ezt ügyben, és 
ő elmondja a feltételeket, hogyan tudjuk értékesíteni. Az ingatlanpiacon most eszméletlen árak vannak! Licitálásra 
kellene bocsátani majd, ha lehet!  Ugye nekünk az volt a feltételünk, hogy lakottan nem vesszük át, mondja föl Rétság 
a bérleti szerződést. Nekem azt mondták, hogy a bérlőknek ki kell költözni március 1-ig, de erről még hivatalos 
értesítés felénk nem érkezett. A jelenlegi bérlők adtak be hozzánk egy kérelmet, hogy továbbra is szeretnék bérelni 
tőlünk, vagy megvásárolni, mivel nem tudnak hirtelen hova költözni a repülőkkel. Most egy árnyékolás technikával 
foglalkozó cég is nyújtott be hozzánk kérelmet, meg szeretnék vásárolni a csarnokot. Vannak jelentkezők! Amíg nem 
kerül a mi tulajdonunkba, addig nem hozom a kérelmeket a testület elé, mert nincs értelme. Rétság 46 millió forintra 
értékeltette. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Az nagyon kevés! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Szerintem is többet ér! Lehet, hogy megérné újra felértékeltetni! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Igen, az kevés! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Jó! Nagyon eltértünk a napirendtől, ez csak azért dobtam föl, hogy lehet, hogy lesz pénzünk az óvoda mosdójának a 
felújítására! Van-e még a témához kérdés? 
 
Kiss Zsófia óvodavezető 
A szerződésem egy évre szólt, ezzel kapcsolatban van-e valami információ? Újra meg lesz pályáztatva az állás? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen. 
 
dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Ugyan úgy, mint tavaly, ki kell írni. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
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Automatikusan nem lehet meghosszabbítani? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Akkor lehet, ha nem lesz pályázó. Akkor a testület döntését fogom kérni, és hosszabbítunk. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Igen, azt akkor lehet, ha nem lesz pályázó, ha van el kell bírálni a pályázatot. 
 
Kiss Zsófia óvodavezető 
Jelentkező csak akkor lesz, ha meg lesz pályáztatva az állás! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Pályáztatni minden féle képpen kell! Ha nincs jelentkező, akkor lehet hosszabbítani! 
 
Kiss Zsófia óvodavezető 
És jelenleg van valami változás a vezetésemmel kapcsolatban? 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Azt te mond el! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Nem hallani semmit! Csönd van! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Amikor ez lesz a napirendi téma, akkor megbeszéljük! 
 
Kiss Zsófia óvodavezető 
Rendben! 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja az 
előterjesztett óvodai beiratkozás és nyári szünet időpontját, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
 
A Képviselő-testület az óvodai beiratkozás és az óvodai nyári szünet időpontjának meghatározása napirendet 
megtárgyalta, és 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő 
határozatot:  
 

7/2022. (II.15.) Képviselő-testületi határozat 
 
Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete – a nemzeti köznevelésről szóló 
2011. évi CXC. törvény 83. § (2) bekezdés b) pontjában biztosított feladatkörében eljárva, 
figyelemmel a nevelési – oktatási intézmények működéséről és a köznevelési intézmények 
névhasználatáról szóló 20/2012. (VIII. 31.) EMMI rendelet 20. § (1) bekezdésében foglaltakra 
– az Önkormányzat fenntartásában lévő, a Tolmács, Szent Lőrinc út 106. szám alatti működő 
Kisbagoly Óvoda intézményben a 2020/2021. nevelési évre vonatkozóan az óvoda általános 
felvételi időpontját (beiratkozás) a következők szerint határozza meg: 
Óvodai általános felvételi (jelentkezés) időpont: 2021. április 20-21. 13.00 órától 15.00 
óráig.  
Az óvodai beiratkozás helye: Kisbagoly Óvoda, Tolmács, Szent Lőrinc út 106. 
Az intézménybe a harmadik életévét betöltött gyermek vehető fel, továbbá felvehető az a 
gyermek is, aki a harmadik életévét a felvételétől számított fél éven belül betölti és felvételét az 
óvodai férőhelyek száma lehetővé teszi. 
A Polgármester és az Intézményvezető - a jogszabályi előírások figyelembevételével - a 
felvételre jelentkezés időpontját és a beíratással, felvétellel kapcsolatos egyéb tudnivalókat a 
helyben szokásos módon közzéteszik. 
Tolmács Község Önkormányzatának Képviselőt-testülete – a nemzeti köznevelésről szóló 
2011. évi CXC. törvény 83. § (2) bekezdés b) pontjában biztosított feladatkörében eljárva – 
meghatározza, hogy az Önkormányzat fenntartásában és működtetésében lévő Kisbagoly 
Óvoda intézményben az óvodai nyári szünet ideje 2022. június 27-től 2022. július 29-ig 
tart. 
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Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint fenntartó felhatalmazza az 
Intézményvezetőt, hogy a gyermekek védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi 
XXXI. törvény 41. § (1) bekezdése szerinti gyermekek napközbeni ellátását, a jogszabályi 
előíráson alapuló szülői igény esetén biztosítsa, oly módon, hogy a szünet ideje alatt is 
biztosított legyen a gyermekek napközbeni ellátása. 
A Képviselő-testület felhívja az Intézményvezetőt, hogy az óvodai nyári szünet idejét az 
intézményben szokásos módon, a jogszabályi előírások figyelembevételével tegye közzé és 
tájékoztassa az érintetteket. 
 
Határidő: értelemszerűen 
Felelős: polgármester, intézményvezető 

 
 
 
1.7. A 785/2021. (XII.27.) korm. rendelet szerinti ebrendészeti tevékenység önkormányzati ellátásának  
             kérdéseiről 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Olvastátok ezt az ebrendészeti dolgot! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Ezt nem értettem! Ez most kötelező? 
 
Hámori Imréné képviselő 
Igen! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
De ez eddig is az volt! 
 
Dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Most van ez az új kormányrendelet, és most egyértelmű, hogy vagy az önkormányzat kiépít egy ilyen telepet, vagy 
pedig szerződést kötünk a feladat ellátására, és havonta fizetünk ezért a tevékenységért. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Van más lehetőségünk?  
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Ha szerződést kötünk, és nem csinálnak semmit, akkor is havi 40.000 Ft + Áfa a díj! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Rétság nem tervezett ilyen ebtelepet? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem tudom, én Borsosberény és Bánk önkormányzatára vagy kíváncsi, hogy mit csinálnak! Tudom, hogy nekik van 
egy másik céggel szerződésük. 
 
Dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Az egy régebbi szerződés, nem biztos, hogy az most megfelel! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Meddig van erre határidőnk? 
 
Dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Nincs konkrét határidő.  
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Következő a javaslatom! Itt a jegyzőkönyv, hogy a testület tárgyalt róla, de még körül kell nézni a lehetőségek terén! 
Nyilván szándékunkban áll a törvényben foglaltak megvalósítása! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Akik közelebbről tudnak jönni, az nyilván olcsóbban vállalja ezt a feladatot! 
 
Dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
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Persze! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Ez egyenlő lenne a sintérteleppel? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen! 
 
Dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Olyan feltételek vannak! Beszéltük a lányokkal, hogy lehetne venni egy kenelt, meg azt a befogót, nem tudom, hogy 
annak pontosan mi a neve, akár egy csipp leolvasót! De olyan feltételek írnak elő, hogy az horribilis összegre jönne ki! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ellenőrzés is lenne, úgy hogy ez sem járható út! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Igen, ez is pénz-pénz-pénz! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Átadni állatmenhelynek az ebet? 
 
Dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Kötelező feladat, valakivel szerződést kell kötnünk! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Értem. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Valakinek oda kell adnunk a 40 + Áfa-t! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Mi szívesen fizetünk, amennyiben befogás történik, de ne kelljen havi átalányt fizetnünk! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Szerintem Balassagyarmaton az állatmenhely megtenné ezt! Ők járnak folyamatosan befogni az elkóborolt állatokat! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Akkor kérdezd meg őket, hogy vállalnák-e ezt a feladatot! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Megkérdezem őket! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Romhányban is van menhely, őket is meg lehet kérdezni! 
 
Dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Az kérdés, hogy a kapacitásuk bírná-e?! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Igen, hogy mi fér nekik bele? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ezt most járjuk körbe! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Azért minél közelebb legyen! 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal hogy 
ezt a napirendet most napoljuk el a következő testületi ülésig, addig kérdezzünk körbe, az kérem szavazzon! 
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A Képviselő- a 785/2021. (XII.27.) korm. rendelet szerinti ebrendészeti tevékenység önkormányzati ellátásának kérdéseiről szóló 
napirendet egyhangú szavazással – határozathozatal nélkül - elnapolja. 
 
 
 
1.8. Külterületi közút elnevezése 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Érkezett egy megkeresés, hogy nevezzük el a pincesor felé vezető földutat. Az annak idején oda épített épület 
lakóházzá lett nyilvánítva. Az a javaslatom, hogy legyen a neve Pince sor! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Jó! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Az teljesen jó! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
És a lakóház házszáma lesz Pince sor 1. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Jó! 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért az 
előterjesztett külterületi közút elnevezésével, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a külterületi közút elnevezése napirendet megtárgyalta, és 5 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

8/2022. (II.15.) Képviselő-testületi határozat 
 
Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény (továbbiakban: Möt.) 13.§ (1) bekezdés 
3. pontjában meghatározott feladatkörében eljárva, a Möt. 14/A.§ (1) bekezdése alapján – 
figyelemmel a Möt. 14.§-ában előírtakra – az épülettel rendelkező ingatlanhoz vezető külterületi 
közutak elnevezéséről a következő döntést hozza: 
• Tolmács 082 helyrajzi számú közút megnevezése: Pince sor 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 
 

 
 
2./ EGYEBEK 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Van-e valakinek „Egyebek”? 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Nekem a komposztáló! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Kidolgoztad a részleteket? Hova tervezed, ki fogja őrizni, és a többit? 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Ide beszéltük meg hátra a csarnok mögé! Ki kell gazolni azt a rekettyést! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
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Az egy magánszemély területe! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Az úttól már magánterület? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Azt ki kell méretni, mert 2-3 méteres rész szerintem még a miénk. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
A működtetése igazából nem nagy kunct! Két féle képpen lehet működtetni, az egyiknek az a neve, hogy diorektor. 
Ennek az a lényege, hogy 30 centinként levegő kell, hogy érje minden pontját a komposztnak. Ez egy csöves 
rendszerre van kitalálva. Vannak róla videók, meg leírások. Semmit nem kell vele csinálni, még forgatni sem kell, 
ebben az a legjobb! Az arányokat kell némileg figyelni, hogy legyen benne fekete, barna és zöld. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Mármint a komposztanyagban? 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Igen! 1-1-1 arányban kell benne lenni. Ezt nyáron is nagyon jó arányban lehet tartani, amikor túl sok a zöld fű, mert 
nyesett faággal és kartonpapírral megoldható az egyensúly! Tojástartót is simán lehet komposztálni, meg egyéb 
kartonokat, amik nem festettek, meg a száraz levelekkel!  
A forgatós megoldású komposztnál 1-2 havonta át kell kotorni valakinek, és igazából ennyi. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ezt ki fogja csinálni? 
 
Jakus Szilvia képviselő 
A fiúk idejébe nem fér bele? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Hát nem! Tavasztól őszig füvet vágnak, novembertől, márciusig belefér!  
 
Jakus Szilvia képviselő 
Ha nincsen átforgatva, igazából akkor sem történik vele semmi! Lassabb a folyamat, ennyi! Nem gondoltam volna 
különben, hogy 1-2 havonta fél óra forgatás gondot okoz! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Egyik helyről a másikra forgatod? Vagy hogy? 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Nem magát az egészet, ahol van. Vasvillával át kell kotorászni. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Levegőztetni kicsit, szerintem! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Igen! De lehet kétaknás is, és akkor egyikből másikba átforgatni. Amikor már föld lesz belőle, azt kell majd átrostálni, 
de ezt évente csak egyszer kell! Ha már közös komposztálás, ezt is meg lehet közösségi szinten csinálni. Virágföldnek 
lehetne vinni belőle a földet, és az önkormányzatnak is jó lenne, mert nem kellene a virágföldet vennünk, hanem 
abból mindig ki lehetne szedni! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ez tényleg jó lenne, de nem is a megvalósításról kell beszélnünk, hanem a fenntartásáról! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Be kell kamerázni azt a területet is! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
És mit csinálunk a szabálytalankodókkal, akik más hulladékot is raknak bele? 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Megbírságoljuk! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
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Aha! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Buzdítani kell az embereket, hogy ne égessenek, hanem komposztáljanak, mert itt mindenkinek nagy kertje van, és 
elfér egy komposztáló. Én támogatom az égetés beszüntetését! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ezzel én is egyet értek! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Ha viszont égetni szeretnék, akkor inkább legyen egy közösségi komposztáló, csak ne égessen! Vicces kicsit ez a 
helyzet! A diófa levelet is lehet komposztálni! Azt egy külön részbe kell tenni, és 8-10 hónapot áll, ezalatt lebomlik 
minden benne, ami rossz és utána mehet simán a komposztba! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az égetés beszüntetésével én is simán egyet tudok érteni, de legyen benne kivétel. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
A fertőzött növényi maradványokkal, amit nem lehet betenni komposztba! Mert lehet egy gombás fertőzése is a 
növénynek! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
És ki fog engedélyt adni annak az eltüzelésére? Kimegyek és megnézem, hogy gombás, vagy nem gombás? Mert én 
annyira értek hozz? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Vagy most éppen ki éget, és mit éget? Ezt így nagyon nehéz! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Vagy lehet égetni, vagy nem! Ha megérkezik a darálógépünk, azzal bármit le tudunk zúzni, még a kukoricaszárat is! 
Bár, ha kötegelve kiteszi a ház elé, azt is elviszik!  
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Majd látjuk, hogy ha meglesz a zúzó, hogy mit tudunk tenni.  
 
Jakus Szilvia képviselő 
Akkor legalább azt döntsük el, hogy az önkormányzat területéről kikerülő zöldhulladékot kezdjük el komposztálni! 
Vagy legyen az a bió bomlasztó! Elküldöm róla a videót, azzal szinte semmit nem kell csinálni! Raklapot kell letenni 
alája, hogy ne érintkezzen a talajjal! Kell csinálni egy keretet, és csöveket kell beletenni 30 centinként, hogy 
levegőzzön! Utána ezeket a csöveket ki lehet venni! Küldök róla videót, tök egyszerű az egész! Ezt még forgatni sem 
kell! Három dologra kell figyelni ennél az eljárásnál, hogy konyhai hulladékot nem lehet beletenni, azért, mert vonzza 
a rágcsálókat. Állati eredetű csontot és hulladékot szintén ez miatt nem lehet beletenni e miatt, és citrusféléket, mert 
azok mind kezelve vannak valamilyen vegyszerrel, és rontják a komposzt minőségét. Arra kell még figyelni, hogy ne 
száradjon ki, vizesnek kell lennie! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A közös komposztálónak ezeket a dolgokat, hogy ki mit hoz bele, hogy tudjuk megoldani? 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Legyen kamera, vagy nyitvatartási idő! Nem tudok mást kitalálni! Ezért kell beszélni róla, hogy közösen találják ki a 
megoldást! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A véleményemet ismered, legyen meg az ágdaráló, mi mindent le tudunk darálni. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Abból lehet zöldtrágya is, és még komposztálni sem kell! Nem? 
 
Hámori Imréné képviselő 
De a zöldhulladékot továbbra is elviszik nem? Az marad! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
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Igen, és úgy néz ki, hogy házhoz menő lesz a szállítása! Tehát nem kéne senkinek tüzelni! Ha meglesz az ágdarálónk, 
és azt mondjuk az embereknek, hogy ne a kert végébe hordja a száraz levelet, hanem zsákokba a ház elé, mi elhozzuk 
és ledaráljuk! Mondjuk, annak a két emberünknek van így is elég dolga!  
 
Hámori Imréné képviselő 
A zöldhulladék szállítással csak az a baj, hogy a zsákot meg kell venni, fizetős!  
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ez remélhetőleg változni fog, mert mi polgármesterek most már föl vagyunk egy kissé háborodva! A Zöld Híd már 
annyira beolvadt ebbe a DTKH-ba, hogy nagyon másként működik minden! Mindenki azt kéri, hogy állítsák vissza a 
szelektíves zsák ingyenes cseréjét!  
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Megtanultuk külön gyűjteni, és most az lesz, hogy bedobjuk a kukába! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Ez így van! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Ha valaki végignézi, szinte minden ház előtt ki van rakva a szelektíves zsák! Most itt vagyunk, hogy nincs mibe 
gyűjteni a szelektívet! 
 
Hámori Imréné képviselő 
A múltkor majd elájultam, amikor mutatták a tévében, hogy a Zöld Hídnál milyen áldatlan állapotok vannak! A 
szemét, szemét hátán! Azt nem dolgozták fel, úgy mint régebben? Vagy nem tudom, hogy mi történik! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Zárjuk le a komposztálás témát! Legyen, vagy mi legyen? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Várjuk meg az ágdarálót, és meglátjuk, hogyan tudjuk használni! Ez is csak úgy működne, ha mindenki kitenné a háza 
elé zöldhulladékot! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem volna egyszerű a megvalósítás, ember kell hozzá! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Ha a tüzelést megszüntetjük, kell valamilyen megoldást találnunk! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Csak összefogással menne! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nagy kapacitású az az ágdaráló! Traktor hajtja, kardántengely! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Kirakják a ház elé, megy a traktor és ledarálja! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Szilvikém! Az emberek nem fogják ide hozni! Hurcolkodni vele a falun át! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Sokaknak nincs is mivel ideszállítani! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Nem azt mondom, hogy ez lenne a megoldás, csak egy lépés lenne a felé, hogy valami változzon! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Amit ledarálunk, azt lehetne egy konténerbe gyűjteni, és utána komposztálni. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Szerintem lehetne! Lehet, hogy kevés is lenne, amit ledarálunk, mert ha rájönnek az emberek, hogy ebből milyen jó 
talajtakarót lehet csinálni, akkor sokaknak kellene! Nekem is nem kevés kellene a kertembe! 
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Jakus Szilvia képviselő 
A veteményesre is jó! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Nem kell kapálni! Nem nől a fű alatta! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Így van, és nedvesen tartja! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Szerintem, amit ledarálunk két napon belül az emberek el is viszik! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Szerintem is! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Egy héten egy napon végig kéne menni a falun, ledarálni, amit kiraknak és szerintem a darálék el is fogyna, mert, aki 
akar vihet belőle! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Szerintem is! Lehet, hogy még el sem kellene vinni a ház elől, hanem – aki kéri – ott ledarálni, és viheti föl a kertjébe, 
vagy ahova akarja! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A komposztálással az az egy baj van, hogy az emberek fejében, még ez nem működik! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Ebben teljesen igazad van! Az a lényeg, hogy valami mozduljon már el! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Én a jobb megoldásnak a házhozmenőt látom! És a saját zöldhulladékát mindenki föl tudja használni! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ez így is van! Lássuk, hogy mi lesz, ha megnyerjük a pályázaton a gépet! 
 
Dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Ha vége lesz a veszélyhelyzetnek, onnantól fogva nem lehet tüzelni! Ezt központilag szabályozták!  
 
Hámori Imréné képviselő 
Március 31-ig most sem lehet! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Most mi tiltottuk meg, akkor pedig az állam! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Igen! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Csak, erről legyen egy szóróanyagunk! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Beszélek a közösségi ház vezetőjével, és újra indítjuk a Kisbíró kiadványunkat, mert lassan egy éve nincs. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
A kiadás gyakoriságán is lehet változtatni. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Negyedévente jelent meg. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Esetleg lehetne színes is! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Szerinted, akkor többen olvasnák? 
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Jakus Szilvia képviselő 
Figyelem felkeltőbb lenne! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Jó! Van-e még valakinek „Egyebek”? 
 
Hámori Imréné képviselő 
Igen! A Szent Lőrinc úton tisztították az árkot az önkormányzat emberei. Többen szóvá tették, hogy akkor a többi 
utcában miért nem tisztították?! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A főúton valóban takarították, mert folyamatos folyik a víz, és bizonyos helyeken lerakja a hordalékot. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Én is azt mondtam, hogy ott veszélyes feltorlódást okozna, felfagyásokat! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Mindenki ki tudja maga előtt takarítani, nem?! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Reméljük! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Felém még olyan jelzés érkezett, hogy az iskola lánymosdójában egyáltalán nincs melegvíz! A gyerekek inkább nem 
mosnak kezet, mert metsző hideg a víz! Én kipróbáltam, és valóban így van! Lefagyott a kezem! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az iskolában? 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Igen! Ez nagyon nem vicces, hogy ebben a helyzetben nem mosnak kezet a gyerekek! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Régen volt oda felszerelve egy vízmelegítő! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Van még egy dolog! Ahol beázott az iskola – a lány WC fölött – iszonyatosan megtáskásodott a mennyezet, le fog 
esni nagy területen! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Azt lehet, hogy le kellene verni! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Ha a gyerekekre rászakad, az nagyon veszélyes helyzetet okozna! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Penészedik is a fal a beázás miatt! Nem győzik fertőtlenítőzni! Szerintem, az egész iskolai rész mennyezeten nagyon 
furán áll, púposodik! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Pedig az nemrég meg volt csinálva! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Volt egy lyuk is az 1-2. osztályos terembe! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Az mitől volt? Valami állat volt? 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Azt nem tudni, de volt egy lyuk, amin föl lehetett látni a tetőre! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Lehet, hogy a tetőfelújításkor beszakadt? De födémnek lenni kell! Nem tudom! 
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Jakus Szilvia képviselő 
Azt az intézményfenntartó a saját emberével megcsináltatta, de legyen már kijavítva rendesen! Azért az iskolában is 
van mit csinálni belülről is! Ha vezetékcsere lesz, akkor nyilván az egész épületet érinti! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nyilván! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
És a festés is nagyon időszerű lenne ott is! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Az is érdekes, hogy egy épület, és két gazdája van! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az intézmény fenntartó feladata lenne sok minden, attól függetlenül, hogy mi vagyunk a tulajdonosok! Használatba 
adtuk nekik! Ezt nyugodtan meg lehet említeni az igazgatónak, hogy a szülőknek milyen igényeik vannak az 
iskolafenntartással kapcsolatban! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Jó. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A tankerületnek van erre pénze! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
És a lánymosdót is megcsinálják? Annak idején a kivitelező pluszba bevállalta a felújítását! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Valamennyit valóban csinált rajta, de oda nagyobb felújítás kellene! Azt nyilván nem fogja a saját pénzén bevállalni! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Ha rossz munkát végeztek, az nyilván az ő saruk! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A szigetelést megcsinálták! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Akkor keressünk rá megoldást, hogy miből legyen megcsinálva! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A költségvetést most fogadtuk el! Van iskola-óvoda felújításra tervezve valami? Nyugodjunk meg, látjuk, hogy 
hogyan alakul az év! Csak-csak jut arra, amire kell! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Igen, még az év elején vagyunk, majd kialakul az anyagi helyzetünk! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Van-e valakinek mégy ”Egyebek”? 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
A csarnokokat nem lenne érdesebb bérbe adni? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az egy hülyeség lenne tőlünk! Éves szinten a két csarnokért kapnánk 2 millió forintot! Ha csak 45 millióért eladjuk, 
akkor számold ki, hogy hány éves bérleti díj! Ha pedig olyannak adjuk el, aki fizet is utána iparűzési adót, akkor 
hogyan alakul a költségvetésünk! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Pontosan! Az dupla haszon! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ha éves szinten fizetnének a két csarnokért 10 millió forintot, akkor nem adjuk el! 
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Gyuricza Gergő képviselő 
Aki le tudja írni az adójából a bérleti díjat, akkor az lehet, hogy jobban megérné egy vállalkozásnak! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Hát, nem tudom! Van-e még „Egyebek”? 
 
 
További hozzászólás és napirend nem volt, a polgármester megköszönte a jelenlétet és az ülést lezárta. 
 
 

 
K.m.f. 

 
 
 
 
 
 Hajnis Ferenc  dr. Molnár-Fábián Ágnes 
 polgármester jegyző 
 
 
A jegyzőkönyv hiteles. 
 
 
 
 
 

Jakus Szilvia 
képviselő 


